
Oświadczenie złożone 

przez senatora Kazimierza Kleinę 

na 52. posiedzeniu Senatu 

w dniu 16 listopada 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Adama Niedzielskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

W ostatnim czasie coraz bardziej widoczny staje się problem polegający na braku morfiny w tabletkach na 

obszarze całego kraju. Jest to duży kłopot dla pacjentów indywidualnych, którzy w zaciszu domowym walczą 

z bólem, np. onkologicznym. Morfina to, jak wiadomo, bardzo ważny lek stosowany w klinicznym uśmierza-

niu bólu. 

Od kilku tygodni apteki w Polsce mają problem z jego dostępnością. Pacjenci z bólami ogromnie cierpią, 

a farmaceuci przeżywają duży stres, bo nie mogą im pomóc. 

Skala problemu jest o tyle większa, że przez pandemię COVID-19 przybyło wielu pacjentów paliatyw-

nych, którzy nie byli odpowiednio diagnozowani i leczeni. 

W związku z powyższym zwracam się do Pana Ministra z prośbą o udzielenie odpowiedzi na następujące 

pytania. 

1. Czy istnieją mechanizmy pomocy dla pacjentów, także indywidualnych, którzy w zaistniałej sytuacji 

mają problem z dostępnością morfiny przyjmowanej drogą doustną? 

2. Czy Polska dysponuje odpowiednimi rezerwami morfiny? 

3. Czy szpitalom oraz hospicjom grożą długotrwałe niedobory morfiny? 
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